

ZÁPISNICA
z 8. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Šali,
ktoré sa uskutočnilo 14. decembra 2021

Prítomní: podľa prezenčnej listiny


ČASŤ I.
OTVORENIE – VOĽBA NÁVRHOVEJ KOMISIE, URČENIE PRACOVNÉHO PREDSEDNÍCTVA, OVEROVATEĽOV ZÁPISNICE A ZAPISOVATEĽKY


Zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Šali otvoril a viedol Mgr. Jozef Belický, primátor mesta, v súlade s § 12 ods. 1 a § 13 ods. 4 písm. a) zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a v súlade s Rokovacím poriadkom Mestského zastupiteľstva v Šali, ktorý bol schválený Uznesením Mestského zastupiteľstva v Šali 
č. 6/2011 – VIII. dňa 19. mája 2011 a nadobudol účinnosť dňa 27. mája 2011, v znení zmien 
a doplnkov rokovacieho poriadku, ktoré boli schválené Uznesením Mestského zastupiteľstva v Šali č. 12/2011 – VII. dňa 8. decembra 2011 a nadobudli účinnosť dňa 1. januára 2012, a Uznesením Mestského zastupiteľstva v Šali č. 5/2012 – XI. a nadobudli účinnosť dňa 
1. októbra 2012. 

Mgr. Jozef Belický skonštatoval, že pri otvorení 8. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Šali je prítomných a registrovaných 15 poslancov, čím je mestské zastupiteľstvo spôsobilé rokovať a uznášať sa. 

Ospravedlnenie nahlásili poslanci: Ing. Róbert Andráši, Mgr. Mária Farkašová, Miloš Rehák.  
Neskorší príchod nenahlásil žiadny z poslancov.

Návrh na úpravu programu zasadnutia: 

Mgr. Jozef Belický
navrhol doplniť do programu rokovania do časti H. Rôzne: 
· bod číslo H 2/8/2021 – Slávnostné predstavenie cestopisnej knihy „Štvrťstoročie na moriach a oceánoch“ od Jozefa Varsányiho

Hlasovanie o programe zasadnutia zverejneného v pozvánke na úradnej tabuli a na webovom sídle mesta:
Prezentácia:	16
Za:		16
Proti:		  0
Zdržal sa:	  0
Program zasadnutia bol schválený.

Hlasovanie o zmene programu rokovania:
· doplniť do programu rokovania do časti H. Rôzne bod číslo H 2/8/2021 – Slávnostné predstavenie cestopisnej knihy „Štvrťstoročie na moriach a oceánoch“ od Jozefa Varsányiho


Prezentácia:	16
Za:		16
Proti:		  0
Zdržal sa:	  0
Zmena programu zasadnutia bola schválená.

Schválený program zasadnutia:

Časť I.
1. Otvorenie – voľba návrhovej komisie, určenie pracovného predsedníctva, overovateľov zápisnice a zapisovateliek

Časť II. Predkladané materiály

A. Informačné materiály a správy
1. Informácia k projektu „Záchytné parkovisko – predstaničný priestor v Šali – prestupný uzol“ - materiál číslo A 1/8/2021                                                                   
predkladá Ing. Eliška Vargová, referentka RRSaŠF

H. Rôzne
1. Udeľovanie ocenení mesta Šaľa pri príležitosti Dňa samosprávy - bod číslo 
H 1/8/2021
1. Predstavenie cestopisnej knihy „Štvrťstoročie na moriach a oceánoch“ od Jozefa Varsányiho - bod číslo H 2/8/2021 


ČASŤ III. Ukončenie


Voľba návrhovej komisie
Mgr. Jozef Belický, primátor mesta, predložil poslancom mestského zastupiteľstva návrh 
na zloženie návrhovej komisie nasledovne:
predseda: Róbert Tölgyesi
členovia: Ing. Slavomír Kališ, Ing. Peter Jaroš
Hlasovanie:	
Prezentácia:	16
Za:		14
Proti:		  0
Zdržal sa:	  2
MsZ   s c h v á l i l o   návrhovú komisiu v navrhnutom zložení.

Určenie pracovného predsedníctva 
· primátor mesta
· zástupcovia primátora mesta 
· predseda návrhovej komisie
· prednostka mestského úradu 
· hlavná kontrolórka mesta 




Určenie overovateľov zápisnice
Mgr. Jozef Belický, primátor mesta, predložil poslancom mestského zastupiteľstva návrh 
na overovateľov zápisnice nasledovne: Ing. Gabriela Lacková a JUDr. Anna Torišková. 
Hlasovanie:
Prezentácia:	16
Za:		15
Proti:		  0
Zdržal sa:	  1
MsZ   s c h v á l i l o   overovateľov zápisnice v navrhnutom zložení.

Určenie zapisovateliek
Za zapisovateľku 8. zasadnutia mestského zastupiteľstva bola určená Ing.Bc. Ľuba Boháčová.


ČASŤ II.
PREDKLADANÉ MATERIÁLY

A. INFORMAČNÉ MATERIÁLY A SPRÁVY

1. Informácia k projektu „Záchytné parkovisko – predstaničný priestor v Šali – prestupný uzol“ - materiál číslo A 1/8/2021
Predložila Ing. Eliška Vargová, referentka RRSaŠF
Podrobnú správu obsahuje predložený materiál.

Diskusia:

Ing. Marián Krištof
· projekt je veľmi pekný, mne sa ľúbi, financie sú na to veľmi veľké, len sa chcem spýtať, vychádzajúc zo skúseností z predošlých období, všetko máme na to, aby sme na konci nezostali tak ako s obchvatom náhodou, že sa niečo stane?

Ing. Eliška Vargová
· myslíte z časového hľadiska?

Mgr. Jozef Belický
· s povoleniami, 

Ing. Marián Krištof
· nie, zo všeobecného, 

Ing. Eliška Vargová
· áno, samozrejme, stavebné povolenia, aj povolenia na výruby sú vydané a platné, 

Ing. Gabriela Lacková
· chcela by som vyjadriť veľké uznanie a poďakovanie p. Vargovej, ale aj celému tímu, architektom, za tento nádherný projekt, lebo viem, čo to obnáša; takže my sme už začali pred cca dvomi rokmi, nedalo nám to a robili sme na stanici malé úpravy, nazvem to, že kozmetické, ale bol tam fakt veľký neporiadok a s prednostom stanice sa nám podarilo niekoľko lavičiek, vysadili sme tam kríky a stále sme rozprávali o tom, aké by to bolo, keby sa podarilo tento projekt uskutočniť, takže naozaj klobúk dole pred vami 
a  gratulujem,  

MUDr. Jozef Grell
· chcel by som tiež vyjadriť uznanie ľuďom, ktorí sa na tomto podieľali; pokiaľ to bude realizované a bude to tak, ako to bolo na vizualizácii, bude to nádherný projekt; chcem sa len opýtať, čo bude so staničnou budovou?  

Ing. Eliška Vargová
· samotný projekt sa nedotýka staničnej budovy, ale železnice mali na projekt vyjadrenie, potrebovali tam tie spevnené plochy tak, aby v prípade núdze mohli ísť po spevnených plochách mechanizmami, takže to bolo zahrnuté do projekčnej prípravy, čiže oni sú uzrozumení s tým a zásobovanie tam majú vyriešené, 

MUDr. Jozef Grell
· to je v poriadku, len sa mi bude zdať také čudné, že krásne okolie a vojdete do staničnej budovy, ktorá bude taká, aká je, takže toto neviem ako sa dá dotiahnuť, lebo to bude faux pas; ak to takto zrealizujeme, je to nádhera, ale teraz niekto príde z takého pekného prostredia do ošarpanej budovy, kde pokladňa nebude fungovať, kde nebude to fungovať, nebude tamto fungovať, lebo tá stanica je podľa mňa za zenitom, to už nezodpovedá 
21. storočiu, 

Ing. Eliška Vargová
· ja som videla v plánoch projekty na modernizáciu trate až po Nové Zámky a tam by mali byť aj objekty, ale že či získajú peniaze, to je štátna investícia, videla som to v zoznamoch na nasledujúce programové obdobie, 
  
Ing. Tomáš Mészáros – faktická poznámka
· pôvodne som sa nechcel opýtať, ale nedá mi to, máte tam napísané, že predbežný nárast cien diela medziročne bol v polovici roka 2021 vyčíslený na 12,3 %; čiže už rátame, že 
o 12,3 % nás to bude stáť viac než bolo pôvodne myslené ?  

Ing. Eliška Vargová
· výsledná suma bude zrejmá až po verejnom obstarávaní; my sme si robili v tom čase predbežný prieskum na určenie predpokladanej hodnoty zákazky a momentálne robíme 
nanovo predpokladanú hodnotu zákazky na to, aby sme vedeli vyhlásiť verejné obstarávanie; čo sa týka metódy, určite to bude nadlimitná metóda, lebo sme nad 
5 miliónov, takže je to hodnota, s ktorou ideme do súťaže na určenie metódy; čo vyjde zo súťaže, to zatiaľ ťažko predpokladať, 

Ing. Tomáš Mészáros 
· čiže nemáme zatiaľ žiadne odhady, či to bude stáť 5,5 milióna alebo šesť alebo sedem? 

Ing. Eliška Vargová
· ja nemám čarovnú guľu, aby som vedela predpokladať, ale predpokladaná hodnota  zákazky vychádza z reálnych cien na trhu,




Mgr. Jozef Belický
· chcel by som povedať niekoľko poznámok k tomuto procesu, lebo robíme na tom od 
roku 2016, veľmi mnohí, naše oddelenie strategické, ale mnoho ďalších inštitúcií, ktoré nevidno,
· p. poslanec Grell len pre informáciu, železničná stanica patrí Železniciam Slovenskej republiky, len dohodnúť sa s nimi na prenájme pozemkov, ktoré potrebujeme pre realizáciu nášho diela, bol do určitej miery heroický výkon zainteresovaných, pretože začínali sme na sume 46 tisíc Eur, ktorú od nás železnice chceli za to, že im môžeme skrášliť priestor okolo; dnes je to o ďaleko prijateľnejších, rozumnejších financiách; stali sme sa obeťou Pozemkového fondu, ktorý si od nás vypýtal trojnásobok ceny znaleckého posudku; to sú štátne inštitúcie, ktoré mali mať prvé záujem na realizácii tohto fondu; ale toto by som prešiel, to sú také bežné ťažkosti, že sme sa v stavebnom a územnom konaní museli vysporiadať so združením Domových samospráv p. Marcela Slávika, ktorý ešte aj na tomto diele chcel vytrieskať svoj podiel a že sa nám podarilo prekonať všetky tieto potiaže a to v spolupráci s okresným úradom, so štátnymi inštitúciami, ktoré sa vyjadrovali, najmä s vyšším územným celkom a s ich SORO, ktoré je riadiacim orgánom tohto projektu; taktiež s poradenským tímom pre EŠIF, stovky, ak nie tisíce konzultácií ku všetkému, návštevy Bratislavy, pretože projekt za 5,5 milióna európskych peňazí sme ani my tu v meste, ani v mnohých ďalších mestách ešte ani nepočuli; bežne sa prideľujú prostriedky do výšky 2,5 milióna Eur, takže s malou dušou sme sa stretli s ľuďmi v Bratislave, ktorí sami začali zdieľať toto nadšenie, že 5,5 milióna je tak akurát za takéto pekné dielo, ktorými by mohli prispieť a prispeli; výsledok je len výsledkom trpezlivosti, ktorá ruže prináša, lebo 5 rokov sme bojovali o toto a ešte v tomto roku sme dostali dosť nešťastný úder v tom, že tento projekt bol zamietnutý pre nízku alokáciu zdrojov, ktoré boli určené na takéto projekty; až po navýšení, keď ešte stále sme všetci verili, že sa to stane, sa náš projekt dostal na výslnie a bude zrealizovaný; my počas celej tej doby sme pripravovali podklady tak, aby sme mali právoplatné povolenia, aby sme boli pripravení, aby sme mali obstarávanie dotiahnuté čo najviac, aj keď sme tesne pred jeho vyhlásením ešte bude trvať mesiace, kým obstaráme dodávateľa a podpíšeme zmluvu; verím tomu, že na jar začneme dielo realizovať a že vstupná brána do mesta Šaľa, ktorá sa každému otvára po vystúpení z vlaku, bude odpoveďou na otázku, čo je toto za mesto; ja sa na to osobne veľmi, veľmi teším, nielen ako primátor, ale ako občan tohto mesta a verím tomu, že dvadsaťdvatisíc občanov mesta Šaľa zdieľa so mnou radosť z toho, že budeme mať jeden pekný projekt, ktorým sa to pusté územie pred železničnou stanicou zhodnotí, 

Hlasovanie o návrhu uznesenia v znení:
Mestské zastupiteľstvo v Šali
A. prerokovalo
informáciu k projektu „Záchytné parkovisko – predstaničný priestor v Šali – prestupný uzol“,
B. berie na vedomie
informáciu k projektu „Záchytné parkovisko – predstaničný priestor v Šali – prestupný uzol“.

Prezentácia:	16
Za:		16
Proti:		  0
Zdržal sa:	  0

MsZ   p r i j a l o   uznesenie v navrhnutom znení.
H. RÔZNE

1. Udeľovanie ocenení mesta Šaľa pri príležitosti Dňa samosprávy - bod číslo 
H 1/8/2021

Udelením ocenení si mesto každoročne uctieva prácu jednotlivcov, organizácií 
a spoločností, ktorí významným spôsobom prispievajú k propagácii, zviditeľňovaniu a rozvoju nášho mesta doma i v zahraničí. Za rok 2021 boli udelené nasledovné ocenenia:

Ocenenie „Čestné občianstvo mesta Šaľa“ obdržal:

Prof. RNDr. Ján Vojtaššák, CSc. - je významným odborníkom v oblasti lekárskej biológie a genetiky. Zaslúžil sa o mnohé významné objavy, vynálezy, patenty, medicínske výkony a postupy, ako napr. zavedenie identifikačných farbiacich metód chromozómov v klinickej genetike, vybudovanie laboratória tkanivových kultúr a zavedenie metód tkanivového inžinierstva, garant pre genetiku pri vzniku Centra pre trofoblastovú chorobu MZ SR, vybudovanie moderného Ústavu lekárskej biológie a genetiky a vytvorenie novej koncepcie predmetu Lekárskej biológie a humánnej genetiky pre študentov medicíny. Uverejnil viac ako tristo odborných a vedeckých publikácií, je hlavným riešiteľom viacerých grantov a projektov. Pôsobil ako samostatný vedecký pracovník,  tiež mnoho rokov ako prednosta Ústavu Lekárskej biológie a genetiky Lekárskej fakulty UK Bratislava, kde je v súčasnosti profesorom v odbore Laboratórne vyšetrovacie metódy a je tiež garantom vo Fakulte zdravotníctva a sociálnej práce Trnavskej Univerzity v Trnave. Zastával viaceré akademické funkcie – člen Akademického senátu LF UK, člen jeho pedagogickej a predseda etickej komisie a ďalšie, pôsobil aj ako člen v odbornej medicínskej organizácii, v komisii pre doktorandské štúdium v odbore všeobecná biológia, imunológia,  predseda v komisii pre doktorandské štúdium  molekulová biológia, člen Centra excelentnosti SAV pre molekulárnu medicínu. Absolvoval niekoľko študijných pobytov v zahraničí.  Získal viacero významných ocenení.

Ocenenie „Cena mesta Šaľa“ obdržali:

Ing. Ľudovít Belovič – ako prvý miestny poľnohospodársky inžinier so špecializáciou zootechnik sa 45 rokov venoval živočíšnej problematike v Poľnohospodárskom družstve v Šali. Družstvo získalo mnoho ocenení v šľachtiteľskom chove. Vo svojom odbore bol uznávaným a rešpektovaným odborníkom. Bol členom ministerskej komisie, ktorá rozhodovala o nákupoch nových, kvalitných plemien hovädzieho dobytka do bývalého Československa. Spolupracoval s poľnohospodárskou univerzitou vo výskumnej činnosti, pri organizovaní medzinárodných vedeckých konferencií, študentských konferencií a konferencií mladých vedeckých pracovníkov. Niekoľko rokov sa aktívne zapájal do diania v meste, aj ako poslanec mestského zastupiteľstva. Stal sa aj akademickým majstrom Československa vo futbale, dlhé roky reprezentoval mesto ako člen futbalového oddielu TJ Slovan Duslo Šaľa.

Juraj Gulyás a Rudolf Ritter in memoriam – hrávali v hádzanárskom klube v Šali, kde sa začala ich spoločná športová cesta. Na sklonku aktívnej činnosti sa rozhodli v hádzanej pokračovať, ale už ako rozhodcovia. Na základe dobrých výsledkov dostala mladá dvojica možnosť rozhodovať prvú celoštátnu ligu. Československým zväzom hádzanej boli navrhnutí na získanie licencie medzinárodných rozhodcov EHF a po úspešnom zvládnutí skúšok sa stali medzinárodnými rozhodcami A kategórie. V priebehu bohatej aktívnej činnosti v medzinárodnej hádzanárskej kariére pískali stovky zápasov. Po úspešných skúškach získali aj licenciu IHF. Po ukončení rozhodcovskej činnosti hádzanej zostali verní, obaja pôsobili ako delegáti medzinárodnej hádzanárskej WHL ako aj v komisii rozhodcov Slovenského hádzanárskeho zväzu. Obaja sa v našom meste zapájali aj do vecí verejných, pôsobili ako poslanci mestského zastupiteľstva a pracovali v rôznych komisiách. Počas úspešnej kariéry získali viacero ocenení. 

Ocenenie „Cena primátora mesta Šaľa“ obdržal:

Ján Komjáthy – celý jeho život sa viaže k nášmu mestu, tu sa narodil, absolvoval základnú školu a žije tu do dnes. Láska k drevu ho nasmerovala na Strednú nábytkársku školu, ktorú absolvoval v Bratislave. Po skončení štúdia nastúpil do Západosloveských nábytkárskych závodov v Galante ako stolár. Jeho veľkou záľubou popri práci bola práca so štvornohými priateľmi človeka. Viac ako 40 rokov pracuje v Miestnom kynologickom klube v Šali, z toho 20 rokov ako predseda klubu. Venuje sa výcviku psov ale pôsobí aj ako figurant. Absolvoval skúšky z výkonu psov na národnej aj medzinárodnej úrovni. Pred viac ako 30. rokmi, keď sa v našom meste zakladala mestská polícia, oslovil ho vtedajší náčelník polície s tým, že plánuje zriadiť na mestskej polícii funkciu psovoda. Láska k psom ho presvedčila, aby túto ponuku prijal. Po nástupe na Mestskú políciu čo bolo v roku 1991 robil veliteľa zmeny. Od roku 1993 do 1998 zástupcu náčelníka a od roku 1998 až do dnes sa venuje prevencii 
a štatistike. Za viac ako 20 rokov v tejto funkcii zorganizoval 1511 prednášok v materských, základných, stredných školách ale aj prednášok pre seniorov aj s ukážkami výcviku psov.
V roku 2009 bol ocenený Asociáciou náčelníkov Mestských a obecných polícií Čestným odznakom. Z rúk primátora mesta Šaľa si prevzal v tomto roku ocenenie za odpracovaných viac ako 30. rokov na Mestskej polícií v Šali. Aktívne sa organizačne podieľal pri nápade, vzniku a inštalácii sochy Sv. Michala Archanjela patróna mestských polícií. Je držiteľom medaily Dr. Kňazovického za 100 násobné bezplatné darovanie krvy. V súčasnej dobe má za sebou 111 darovaní.


2. Predstavenie cestopisnej knihy „Štvrťstoročie na moriach a oceánoch“ od Jozefa Varsányiho - bod číslo H 2/8/2021 

Mnohí ho poznajú ako stredoškolského učiteľa alebo ako mestského poslanca. Málokto však vie, že svojou loďou si pozrel celý svet. Jozef Varsányi oboplával svet loďou, ktorej dal meno po svojej manželke. Väčšinu nezabudnuteľných zážitkov sa pokúsil zachytiť v knižke Štvrťstoročie na moriach a oceánoch.
Na moria ho prvýkrát zlákal priateľ v roku 1970, ktorý študoval na námornej škole v Poľsku. Z „pozvania“ zostal najskôr prekvapený, veď more dovtedy nevidel. Po viac ako 20-tich rokoch nabral dostatok odvahy a v roku 1993 vyrazil za dvojročným dobrodružstvom.

Knihu pokrstil autor s primátorom Šale, ktorého požiadal, aby sa stal krstným otcom publikácie. „Bez strachu a s vierou vo vlastné schopnosti a vlastné sily na lodi, ktorú si sám vyrobil. Postavil sa odvahou a odhodlaním prírode. Množstvo emócií, príhod a dobrodružstiev, ktoré si z tejto cesty priniesol sú spleťou odvahy, strachu, smútku, ale aj víťazstva a radosti, zhmotnené do 240 strán knižky. Dnes ju pokrstíme,“ povedal primátor mesta Jozef Belický, ktorý sám knihu prečítal. Knihu krstili morskou vodou, ktorú priniesol Šaľan pre moreplavca vo fľaške.



ČASŤ III.
UKONČENIE

Nakoľko boli vyčerpané všetky body programu, Mgr. Jozef Belický, primátor mesta, sa poďakoval všetkým prítomným za účasť a ukončil 8. zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Šali v roku 2021. 

Všetky písomné materiály týkajúce sa bodov rokovania 8. zasadnutia mestského zastupiteľstva sa nachádzajú v prílohe tejto zápisnice spolu s výsledkami čiastkových hlasovaní.



Overovatelia zápisnice:



Ing. Gabriela Lacková



JUDr. Anna Torišková

















               Ing. Jana Nitrayová                                            Mgr. Jozef Belický
                           prednostka Mestského úradu v Šali                                primátor mesta                                                                                  




Zapisovateľka:
Ing. Bc. Ľuba Boháčová
Šaľa 22. decembra 2021  
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